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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy 

 
    

Výbor pro evropské záležitosti ZHMP  

ZÁPIS ze 26. on-line jednání 

Výboru pro evropské záležitosti ZHMP konaného dne 14. 6. 2021 v 15:00 hod. 
 

 

   

Přítomní členové výboru:  Jiří Pospíšil, Vít Šimral, Martin Dlouhý, Marta Gellová, Jakob Hurrle, 

                                               Radek Lacko, Jan Martínek, Tereza Nislerová, Petr Fifka, Tomáš                 

                                               Kalivoda 

Omluveni:  Jaromír Beránek 

Jednání řídil: Jiří Pospíšil, předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP. 

Jiří Pospíšil přivítal přítomné a zahájil jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP v 15:05 hod.  

Předseda výboru Jiří Pospíšil navrhuje na ověřovatele zápisu pana Radka Lacka.  

Hlasování: pro:  8 proti:   0 zdržel se:  0 

Ověřovatelem zápisu byla zvolen Radek Lacko. 

Bod 1: Úvod 

Předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP Jiří Pospíšil přechází k programu on-line jednání, ke 
kterému nebyly vzneseny námitky. Předseda navrhuje hlasovat o programu v zaslané podobě. 

Program jednání: 

1. Úvod 
2. Informace o stavu čerpání finančních prostředků z OP PPR ČR 
3. Tisk R-40432 ke schválení projektů v rámci 46. výzvy OP PPR ČR  
4. Tisk R-40529 ke schválení projektů v rámci 60. výzvy OP PPR ČR 
5. Tisk R-40438 k návrhu změn Integrované strategie pro integrované teritoriální investice 

Pražské metropolitní oblasti na programové období 2014-2020 
6. Tisk R-40517 k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování projektů z OP PPR ČR  

v roce 2021 
7. Různé 

 

Hlasování o programu:  pro:  8 proti:   0 zdržel se:  0 

Program jednání byl schválen. 
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Bod 2: Informace o stavu čerpání finančních prostředků z Operačního programu Praha-pól růstu ČR 

Předseda výboru Jiří Pospíšil předává slovo Karlu Andrlemu, který seznamuje účastníky jednání 
s materiálem. Pan Andrle děkuje za slovo a poskytuje informace prostřednictvím sdílené prezentace. 
Uvádí, že se jedná o obligátní informaci, která je poskytována každý měsíc. Zmiňuje hlavní a zásadní 
informaci, že ŘO OPP PR splnili pravidlo n+3, a to již na konci května. Máme tak splněný každoroční 
závazek vůči Evropské komisi. Další poměrně zajímavé číslo, uvedené ke konci května, je aktuální 
objem zasmluvněných prostředků, který máme ve výši přes 9,3 mld. Kč, což představuje přes 94% 
celkové alokace OP. Do kompletního zasmluvnění tak chybí 6%. Souhrnná čísla: ke konci května 2021 
bylo vyhlášeno celkem 55 výzev s celkovou alokací přes 16,3 mld. Kč. Bylo přijato celkem 2277 
žádostí o podporu s celkovou alokací přes 18 mld. Kč. V současné době jsou stále vyhlášeny dvě 
výzvy k předkládání žádostí o podporu v celkové výši alokace 809 mil. Kč. V těchto výzvách byly 
předloženy projekty za více jak 500 mil. Kč. Je zde jedna poměrně důležitá výzva na Inovační 
partnerství, kde přišlo 13 projektů za 330 mil. Kč. Alokace v této výzvě je přitom 250 mil. Kč, takže se 
již přečerpala. Dnes budeme na výboru doporučovat ZHMP ke schválení první dva projekty z této 
výzvy, viz další bod v programu.  

Diskuze: Předseda Pospíšil děkuje za práci panu řediteli a oslovuje členy výboru s dotazem na 
doplnění. Nikdo se do rozpravy nepřihlásil a pan předseda tak ukončuje bod jednání a dává prostor o 
hlasování usnesení.  

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o stavu čerpání 
finančních prostředků z Operačního programu Praha – pól růstu ČR. 

Hlasování:  pro:   8  proti:   0 zdržel se:  0 
Usnesení bylo schváleno. 
 
 
Bod 3: Tisk R-40432 ke schválení projektů v rámci 46. výzvy OP PPR ČR  

Předseda výboru Jiří Pospíšil předává slovo Karlu Andrlemu, který účastníky výboru seznamuje se 46. 
výzvou Operačního programu Praha – pól růstu ČR „Podpora sociálního začleňování a boj proti 
chudobě“. Pan ředitel Andrle připravil k této výzvě prezentaci. Doplňuje zde informace o projektech 
z této výzvy, které již byly schváleny na předchozích jednáních. Tato výzva končí 23. 6. 2021. 
Celková alokace pro 46. výzvu činí 279 mil Kč, předloženo bylo 29 žádostí o podporu. Pan ředitel 
sděluje, že v této výzvě schvalujeme aktuálně dva projekty. Jeden projekt se týká žadatele HMP, 
konkrétně odboru bytového fondu HMP „Rekonstrukce bytů sociálního bydlení hl. m. Prahy“ za 
zhruba 10 mil Kč, cílovou skupinou jsou senioři v bytové nouzi. V rámci předloženého projektu je 
navrhována investice do zateplení, úpravy zábradlí apod. Projekt na sociální bydlení je první projekt 
HMP předložený do OP PPR.  

Diskuze: Paní Nislerová se přihlásila do diskuze a má dotaz „Proč je první projekt na sociální bydlení 
zrealizovaný až v roce 2021? Proč se nepoužívala dotace na sociální bydlení už dříve?“ Pan předseda 
se též dotazuje, zda byly dříve alokovány nějaké finanční prostředky na sociální bydlení?“ Pan Andrle 
sděluje, že na sociální bydlení je alokace v OP PPR již od roku 2015. Při přípravě projektů se ale 
naráželo na pravidla, komu by měly být sociální byty přidělovány. Dále bylo třeba brát v potaz i 
složení cílových skupin, které jsou jasně definovány ve vyhlášených výzvách. Pan Andrle uvádí, že 
HMP mělo byty určené především pro důležité cílové skupiny jako zdravotníky, učitele a policii, ale 
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teprve až nyní se cílí také na osoby znevýhodněné dle definice OP PPR. Další problém mohl spočívat 
v tom, že správu bytů mají na starosti externí firmy, které má odbor hospodaření s majetkem 
nasmlouvané. Naráží tak vzájemně na stanovená pravidla, související např. s veřejnými zakázkami, 
otázky příjemce dotace aj. Každopádně se nyní připravuje další projekt na sociální bydlení. Měl by být 
větší, a to ve smyslu mnohem většího počtu bytů. Paní Nislerová děkuje za poskytnuté informace. Pan 
Pospíšil vznesl poslední dotaz, zdali bude do budoucna šance, že bude moci Praha podporovat sociální 
bydlení v Praze z prostředků EU fondů i v dalším plánovaném období? Pan ředitel se obává, že 
nikoliv. Důvodem je fakt, že obálka určená pro Prahu na nové programové období 2021-27, byla 
zacílena jiným směrem. V novém programovém období se cílí na např. veřejná prostranství, zeleň, 
zadržování vody, na výměnu autobusů u DP, podporu školství aj. Pan Pospíšil děkuje a ukončuje 
rozpravu. Dává hlasovat o návrhu usnesení.  

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o průběhu výběru 
projektů v rámci 46. výzvy OP PPR ČR a doporučuje ZHMP schválit žádost o podporu. 

Hlasování:  pro:  9 proti:  0 zdržel se:  0 
Usnesení bylo schváleno. 
 
 

Bod 4: Tisk R-40529 ke schválení projektů v rámci 60. výzvy OP PPR ČR 

Předseda výboru Jiří Pospíšil představuje bod č. 4, projekty v rámci 60. výzvy, tj. inovační poptávka 
veřejného sektoru - 7 projektů s tím, že se doporučují pouze dva projekty a prosí o jejich popis. 
Předává tak slovo panu řediteli, který uvádí, že se jedná o výzvu č. 60 OP PPR, o které mluvil 
v druhém bodě. Příjem žádostí bude ukončen 23. 6. 2021. Celková alokace je ve výši zhruba 250 mil. 
Kč. Je předloženo celkem 13 žádostí za 331 mil Kč. V tuto chvíli dáváme ke schválení dva projekty 
z této výzvy (2 z 13), které již prošly formálním i věcným hodnocením. Jedná se o projekty Institutu 
plánování a rozvoje HMP. Druhý projekt se týká Městské části Prahy 8, který bude velmi stručně 
představený v prezentaci. Jedná se o inovativní řešení v krizových a mimořádných situacích MČ Praha 
8. Cílovou skupinou je organizační složka MČ Praha 8 a obyvatelé HMP, kterým by tento projekt měl 
pomoci v komunikaci a informovaní o mimořádných situacích v dané lokalitě. Projekt je zhruba za 
19,5 mil Kč. Celkem jsou zde schváleny dva projekty v celkové výši 77 mil Kč. O druhém projektu 
IPR HMP jsou informace uvedeny v podkladech.  

Diskuze: Pan předseda Pospíšil děkuje a dotazy na pana ředitele nikdo nemá.   

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o průběhu výběru 
projektů v rámci 60. výzvy OP PPR ČR a doporučuje ZHMP schválit žádost o podporu. 

Hlasování:  pro:  10 proti:  0 zdržel se:  0 
Usnesení bylo schváleno. 
 
 
Bod 5: Tisk R-40438 k návrhu změn Integrované strategie pro integrované teritoriální investice 
Pražské metropolitní oblasti na programové období 2014-2020 
 
Předseda Jiří Pospíšil představuje uvedený materiál. Pan ředitel Andrle sděluje, že uvedená změna 
v Integrované strategii musí projít jednáním ZHMP, a proto je tato věc projednávána na dnešním 
výboru. V podkladech jsou vyznačené v tabulkách změny, které nastaly. Jedná se o tabulky, které jsou 
přílohou materiálu, a jedná se o tzv. finanční plány. Úprava je formální a technická. Jedná se pouze o 
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úpravu alokací, týkající se projektů Středočeského kraje. Tento stav byl projednán na řídícím výboru 
ITI.  
 
Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil a pan předseda děkuje za 
prezentaci. 
 
Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí tisk návrhu změny 
v Integrované strategii pro integrované teritoriální investice a doporučuje ZHMP schválit příslušný 
tisk. 
 
Hlasování:  pro:  9  proti:  0 zdržel se:  0 
 
Usnesení bylo schváleno.  
 
 
Bod 6: Tisk 40517 k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování a vypořádání projektů z OP 
PPR ČR v roce 2021   
Předseda výboru Jiří Pospíšil předává slovo. Pan Andrle uvádí, že se jedná jako vždy pouze o 
formalitu. Jedná se o úpravu rozpočtu v rámci OP PPR ČR tak, abychom mohli poskytnout splátky 
dotací městským částem hl. m. Prahy, především na projekty základních a mateřských škol.  

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

 
Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí úpravu rozpočtu hl. m. Prahy 

za účelem financování projektů z Operačního programu Praha – pól růstu ČR a doporučuje ZHMP 

schválit příslušný tisk.  

Hlasování:  pro:  10  proti:  0 zdržel se:  0 

Usnesení bylo schváleno.  
 
 
Bod 7:  Různé 
 
Nikdo se do diskuze nepřihlásil. Pan předseda nadnesl otázku formy dalšího jednání výboru. Navrhuje 
další jednání online formou (za předpokladu, že s tímto budou souhlasit všichni členové výboru). Proti 
této formě na jednání nebyly vzneseny námitky, avšak před dalším jednáním výboru budou ještě 
všichni členové osloveni k zaslaní případných námitek proti této formě jednání.  
 

Jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP bylo ukončeno 15:32 hod. 
Další on-line jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP bylo stanoveno na 6. 9. 2021 od 15 hod. 

 

 

 

 

JUDr. Jiří Pospíšil  
předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 

 
Ing. Karel Andrle 

tajemník Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 
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Ověřil:  Radek Lacko, člen Výboru pro evropské záležitosti ZHMP   
Zapsal: Karel Andrle, tajemník Výboru pro evropské fondy ZHMP  


